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Republic of Yemen 
Ministry of Justice 
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In the name of God, the 
Compassionate, the Merciful 

[emblem] 
 

 
Ruling No. 1/A of the year1427 [Hijri] 

 
 

 

[signature] [ink seal] 
Specialized Penal Court 

Copy True to the Original 

[ink seal] 
Republic of Yemen 
Ministry of Justice 

Specialized Penal Court 

[signature] 

 

Judgment 
In the proceeding publicly held at the Specialized Penal Court on Monday, 28 Muharram 1427 

[Hijri], 27 FEB 2006; 

Presiding Judge: Najeeb Mohammed Saleh Al-Qadiri     President of the Court 

Present:   Khalid Al-Mawri, Prosecutor General, and Himyar Qays, of the P.G. Office 

Also present:  Mahdi Mohammed Haydar Al-Dhubaibi    Proceeding Secretary 

I have issued Judgment No. 1/A of the year 1427 [Hijri] 

in the Penal Case No. 3 of the year 1427 [Hijri] 

Filed by the Office of Prosecutor General 

Against 

1. …; 

2. Mohamed Farag Bashmilah (a.k.a. Julaybeeb Al-Adani); 37 years old; self-employed; residing 

at Qaf/Meem Street, Makalla, Aden; imprisoned; 

3. Salah Naser Salem Ali Qaroo (a.k.a. Marwan Al-Adani); 28 years old; resident of Al-Buraiqa, 

Aden; imprisoned; 

Regarding the factual matters alleged against them in the Decision to Charge, quoted below: 

“The Office of Prosecutor General charges the named defendants as follows: 

I. … 

II. The second defendant: Used a forged document of a foreign country, namely an identification 

card as an Indonesian named Mohamed Farag Ahmed, with which he married an Indonesian 

woman, knowing that it was forged, as shown in detail in the papers. 

III. The third defendant: Used two forged official documents, namely two passport, one Iraqi and 

the other Yemeni, the first being in the name of Sa`eed Ahmed Ra’fat, with which he traveled 

from Iran to Malysia; and the second being in the name of Waddah Naser Salem Ali, with which 
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he traveled from Malaysia to Indonesia; while knowing they were forged; as shown in detail in 

the papers…. 

Trial Procedures 

…. 

The second defendant was then asked: What do you have to say regarding the matters alleged 

against you? He replied: 

“I have admitted obtaining the card, and I have received my penalty in Indonesia in an 

Indonesian prison. They released me upon paying a monetary fine with the intervention of the 

Yemeni Embassy. I spent a month and a half in prison, and then I left, through the Yemeni 

Embassy, to Yemen. I was not tried for that incident, but rather paid a fine and was deported to 

Yemen via Jordan. I was accompanied by my wife and mother. I was arrested in Jordan without 

legal justification, as I was bearing the Yemeni passport in the name of Mohamed Farag 

Bashmilah. After being tortured, I was handed over to the United States [where I remained] for 

one year and seven months in secret prisons that we do not know, in very bad conditions. 

Afterwards, we were handed over to Yemen on 5/5/2005, as none of the prior charges of which 

we were accused could be proven, which are different from the charges against us in the 

Decision to Charge. We remained in prison for no reason other than a suspicion, and now we are 

in Yemeni prisons since 5/5/2005, without trial. The Yemeni authorities have declared that we 

had committed no violations, but they said that we were in prison by a request from the U.S. 

embassy in Yemen. I read this in the press. I ask the court to release me on bail as soon as 

possible, in addition to referring me to a specialized physician, and improving our conditions in 

prison in terms of food.” 

The third defendant was then asked regarding the matters ascribed to him. He replied, “Yes, I 

bear the forged Yemeni passport.” 

In the proceedings, Mr. Mohammed Abdulraqeeb Al-Saqqaf was assigned to argue in their 

defense. 

The third defendant, Salah, continued saying, “I obtained the Yemeni passport in the name of 

Waddah for the purpose of coming to Yemen. I was arrested in Indonesia and spent three weeks 
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in prison in Indonesia. Then, I got a ticket to Yemen via Jordan. I was arrested in Jordan, and 

was told that this was due to some suspicion. There, I was subjected to all kinds of torture. After 

some time, they transferred us to the Americans at night. For one year and nine months, I did not 

know where [I was]. They said we were in Guantanamo, while we were not there. We could not 

see the sun or hear anything other than non-stop Western music. We suffered psychological 

torture, sleep deprivation, and food deprivation. With regards to the Iraqi passport, I had nothing 

to do with the forgery, as it was handed to me by the Iranian authorities. I have been imprisoned 

here for nine months. We demand release on parole.” 

With regards to the passport in his brother’s name, he replied, “Yes, I use it.” … 

Grounds for Sentencing 

.... 

…. Based on all the above, it is determined that … the second defendant knowingly and 

willingly committed the act of using a forged document; and that the third defendant knowingly 

and willingly committed the two acts of using the two forged documents. This being the case, 

they must be convicted of the acts alleged against them, pursuant to the provisions of Article 321 

of the Law of Penal Procedures. … 

Sentence 

I. To consider the time that the first convict …, the second convict Mohamed Farag Ahmed 

Bashmilah, and the third convict Salah Naser Salem Qaroo, spent in prison sufficient. 

II. To count the time of imprisonment that the convicts endured outside the country as part of 

their determined sentence. 

This is what I have stated and ruled. God is my satisfaction. He is the best of advocates. This was 

issued in court on Monday, 28 Muharram 1427 [Hijri], 27 February 2006. 

Secretary          President of the Specialized Penal Court 
[signature]              [signature] 

Mahdi Mohammed Haydar Al-Dhubaibi    Najeeb Mohammed Saleh Al-Qadiri 

[ink seal]       [ink seal] 
Specialized Penal Court     Republic of Yemen 
Copy True to the Original     Ministry of Justice 
           Specialized Penal Court 
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المحكمة الجزائية 
 المتخصصة

 بسم االله الرحمن الرحيم
  هـ1427لسـنة ) أ/1(حكم رقم 

 

 

 
 ]توقيع[

[signature] 
 ]ختم[

 المحكمة الجزائية المتخصصة
 صورة طبق الأصل

 ]ختم[
 الجمهورية اليمنية
 وزارة العدل

المحكمة الجزائية 
 المتخصصة

 ]توقيع[

 

 حكم
 من شهر 28بالجلسة المنعقدة علناً بالمحكمة الجزائية المتخصصة في يوم الاثنين 

 م27/2/2006هـ الموافق 1427محرم 
رئيس       نجيب محمد صالح القادري    /برئاسة القاضي 

 المحكمة
عضو    خالد الماوري وآيل النيابة وحمير قيس   /وبحضور الأسـتاذ 

 النيابة العامة
أمين سر      مهدي محمد حيدر الضبـيبي      /وبحضور 

 الجلسة
 هـ1427لسـنة ) أ/1(أصدرنا الحكم رقم 

 هـ1427سـنة ) 3(في القضية الجزائية رقم 
 المرفوعة من النيابة العامة

 ضد
1. ... 
 سـنة، أعمال حرة، مقيم عدن، المكلا شارع 37، )جليبيب العدني(محمد فرج أحمد باشميلة  .2
  محبوس–م /ق
  سـنة، مقيم عدن، البريقة، محبوس28) مروان العدني(صلاح ناصر سالم علي قرو  .3

تتهم النيابة العامة المتهمين المذآورين : بشأن الوقائع المنسوبة إليهم في قرار الاتهام التالي نصه
 لأنهم
  ...-:  المتهم الأول:أولاً 
ولة أجنبـية هي بطاقة إثبات الشخصية  اسـتعمل محرر مزور متعلق بد-: المتهم الثاني: ثانياً

محمد فرج أحمد، وتزوج من امرأة إندونيسـية بتلك البطاقة مع / على أنه إندونيسي، واسمه 
 .علمه بتزويرها، وعلى النحو المبـيَّن تفصيلاً في الأوراق

، جوازي سفر عراقي ويمني:  اسـتعمل محررين رسميـين مزورين هما– المتهم الثالث -: ثالثاً
 سعيد/ الأول باسم 
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وضاح ناصر سالم علي وسافر به / أحمد رأفت وسافر به من إيران إلى ماليزيا، والثاني باسم 
 ....من ماليزيا إلى إندونيسـيا مع علمه أنها مزورة، وعلى النحو المبـيَّن تفصيلاً في الأوراق

 إجراءات المحاآمة
.... 

أنا معترف فيما يتعلق باسـتخراجي : ب إليك؟ فأجابما قولك فيما نسـ: وثم سـئل المتهم الثاني
للبطاقة وقد أخذت جزائي في أندنوسـيا أمام السـجن الأندنوسي وأفرجوا عني بغرامة مالية 

ة شهر ونصف ثم رحلت عن طريق السفارة دوبواسطة السفارة اليمنية واسـتمريت في الحبس لم
وإنما دفعت غرامة وترحلت إلى اليمن عن طريق آم على تلك الواقعة االيمنية إلى اليمن، ولم أح

 أي مسوغ قانوني ن القبض عليا في الأردن بدوءالأردن وآان برفقتي زوجتي ووالدتي وتم إلقا
حيث أني أحمل الجواز اليمني باسم محمد فرج باشميلة وتم تسليمي بعد تعذيبي في الأردن إلى 

 ذلك تم دنعلمها وأوضاع سـيئة جداً، بعأمريكا لمدة سـنة وسـبعة أشهر في سجون سرية لا 
نا حول ما نسب إلينا من تهم دم لعدم ثبوت أي أدلة ض5/5/2005ريخ اتسليمنا إلى اليمن في ت

 الاشـتباه ونحن الآن في دسابقة غير تلك المنسوبة إلنا في قرار الاتهام وظلينا في السجون لمجر
اليمنية الأمنية بأنه لا ت الأجهزة م من دون محاآمة وقد صرح5/5/2005جون اليمن من س

يوجد علينا أي مخالفات ولكن قالوا بأن بقاءنا في السجن بناء على طلب السفارة الأمريكية في 
اليمن وقرأت هذا في الصحافة وأطلب من المحكمة الإفراج عني بضمانة مالية بأسرع وقت 

سجن من ناحية ممكن إضافة إلى إحالتي إلى طبيب مختص للعلاج وتحسـين أحوالنا داخل ال
 .الطعام

 .نعم أني أحمل الجواز اليمني المزور: ثم سـئل المتهم الثالث عما نسب إليه فأجاب

 .محمد عبد الرقيب السقاف للترافع والدفاع عنهم/ وفي الجلسات قررت المحكمة ندب الأسـتاذ 

ء لليمن ت الجواز اليمني باسم وضاح لغرض المجيذ أخثم واصل المتهم الثالث صلاح قائلاً
وسـيا وجلست ثلاثة أسابـيع في أندنوسـيا محبوس ثم أخذت تذآرة إلى اليمن نض عليا في أندبوق

 وعن طريق الأردن قبضوا

عليا في الأردن، وقالوا أنه اشـتباه وهناك تعرضت لأنواع التعذيب وبعد فترة في الليل سلمونا 
لوا أن أحنا في جوانتناموا ونحن  وهم يقوأينللأمريكان وحوالي سـنة وتسعة أشهر لا أدري 
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لسنا هناك ولا نرى الشمس ولا نسمع أي شيء إلا الموسـيقى الغربـية واصل وعندنا سماعة 
الطعام، أما فيما يتعلق بالجواز العراقي فقد من وعندنا التعذيب النفسي والسهر والحرمان 

خل في دى ماليزيا وليس لي أعطتـنا هذه الجوازات السلطات الإيرانية سافرنا به من إيران إل
طات الإيرانية ولي هنا تسعة أشهر في السجن ونطالب لا من السيعملية التزوير ولكن سلم إل

 .بالإفراج عني بضمان
 ....لهموأجاب فيما يتعلق بالجواز الذي باسم أخيه نعم أسـتع

... 
 حيثيات الحكم

... 
 ارتكب واقعة اسـتعمال محرر مزور عن المتهم الثاني...  ما تقدم أن آلّوحيث يتبين من ... 

ة، د ارتكب واقعتي اسـتعمال المحررين مزورين عن علم وإراعلم وإرادة وأنّ المتهم الثالث
 من قانون )321(الأمر الذي يقتضي معه إدانتهم بالوقائع الثابتة نسـبتها إليهم إعمالاً لحكم المادة 

 ...الإجراءات الجزائية
 المنطوق

في الحبس، والمدانين الثاني محمد فرج أحمد ... اء بالمدة التي قضاها المدان الأول الاآتف: أولاً
 باشميلة والثالث صلاح ناصر سالم علي قرو؛

 .احتساب مدة الحبس التي قضاها المدانين خارج البلاد من العقوبة المقررة عليهم: ثانياً
 28بقاعة المحكمة في يوم الاثنين صدر . هذا ما توجه لدي وبه حكمت واالله حسـبي ونعم الوآيل

 .م2006 فبراير 27هـ الموافق 1427محرم 
 

رئيس المحكمة الجزائية              أمين السر
 المتخصصة

 ]توقيع/ [القاضي              ]توقيع[
 نجيب محمد صالح القادري          مهدي محمد حيدر الضبـيبي

 ]ختم[             ]ختم[
 الجمهورية اليمنية         المتخصصةالمحكمة الجزائية

 وزارة العدل          صورة طبق الأصل
 المحكمة الجزائية المتخصصة              
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